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Protokoll Styrelsemöte 2022-09-22 

§1 Mötets öppnas 

§2 Dagordningen 

Godkänns 

§3 Föregående protokoll  

Godkänns 

§4 Ekonomi  

 Kompetensdagen + 22000 

Riksföreningen ca +660 00 
Föreningen har god ekonomi 

§5 Medlemmar 

 385 medlemmar 

Medlemsregister vi bestämmer att vi går med via SSF. Kerstin meddelar SSF, 
Annika Kil kontaktar Vårdförbundet för att säga upp Robin som är nuvarande 
medlemsregister 

§6 Sociala medier 

 Ulrika Carlsson hjälper Annika Älvsbyn med hemsidan Susanne Hofflin hjälper 
till med facebook. 
  

§7 Info arbetsgrupper o dyl. 

 

§8 Remisser 

 E-hälso-myndigheten gällande ”Ansökan om status som nationell 
gemensam specifikation” 

 Vi skickar ut den i kontaktnätverket och styrelsen då det är en öppen remiss 

Skyddad yrkestitel undersköterska 

 Bra med en skyddad yrkestitel men största problemet är att få personal. 
Statusen blir högre med en skyddad yrkestitel.  Krav på svenska språket är bra. 



 

Riksföreningen för  
Medicinskt Ansvarig Sjuksköterska 

och  
Medicinskt Ansvarig för Rehabilitering 

MAS-MAR 
 

 

2 

 

Bra med en fastställd utbildning. Är det en dålig utbildning spelar det ingen roll. 
Vi ska svara men med en verklighetsbeskrivning. Utifrån patientsäkerhet är 
detta bra. Läs på, skicka synpunkter till Kerstin 30/9 

Specialist undersköterska 

Inriktning inom funktionshinderområdet saknas. Otydligt i förslaget vad som 
gäller med 200 yrkeshögskolepoäng. Läs på skicka synpunkter till Kerstin 30/9 

Äldreomsorgslag 
Diskussion kring mötet med Olivia och allmän diskussion. MAS/MAR behövs 
utifrån patientperspektivet. MAS/MAR finns med i nationella arbetsgrupper och 
nätverk. Lyfta fram goda exempel där vi varit med.  
Namnet MAS och MAR är ett välkänt begrepp och viktigt att det finns kvar och 
borgar för en hög patientsäkerhet. 
Kommunen har ansvar upp till ssk- rehabnivå. Läkarnivå är regionens ansvar. 
Alla skickar sina synpunkter och insamlat material från nätverk så 
sammanställer Annika i Älvsbyn.  Jessica och Sandra samlar in utifrån MAR 
nätverk. 
Fokusera på kapitel 8 i vårt svar. 

§9 Utvärdering av enkät till medlemmar 
147 svar inkom. Ulrika mailar ut excelarket för möjlighet till mer analys. 
Många har funktionen att styra och leda men inte mandatet. Hamnar lätt i 
stödfunktion. Många kommentarer att rollen är otydlig och mandat fattas. 
Uppdraget behöver tydliggöras. Används inte i rätt forum. Dessa kommentarer 
kan användas i remissvaret. 
Beslut: Göra en ny enkät där svaren presenteras på 
kompetensutvecklingsdagarna. Enkäten öppen under mars-april 2023. 
Använda samma frågor för att kunna jämföra med föregående år. Små 
justeringar i enkäten görs av Ulrika. 

§10 Inför träff med kontaktpersoner 3 oktober 10.00 

Ta upp hur valberedningen ska få in nomineringar. 
Lyfta IVOS utredning för att få in synpunkter. 
Privata MAS fråga se nedan punkt 11. 
Äldreomsorgslagen fånga in synpunkter. 
Lyssna in hur ofta träffarna ska vara, t ex två ggr/höst och en gång/vår.  
Lyfta att kontaktpersoner även kan skicka förslag på punkter att ta upp. 

§11 Frågor/tankar från privata MASar 
Svårt att bedriva jämlik vård då de privata inte alltid blir insläppta genom 
kommunerna. Även svårt att få ut resultaten. Gemensamma 



 

Riksföreningen för  
Medicinskt Ansvarig Sjuksköterska 

och  
Medicinskt Ansvarig för Rehabilitering 

MAS-MAR 
 

 

3 

 

vårdplaneringssystem tillåter inte alltid att privata släpps in. Vissa kommuner 
ser till att de privata kommer in, och vissa inte. Vissa regioner har ingen lösning 
för individavtal, enbart LOV och LOU. De privata kommer börja med region 
Skåne för att hitta en lösning där och sedan gå vidare i de olika regionerna. 
Regionen förutsätter att alla är inne i systemet då en individ vårdplaneras, det 
går inte alltid få ut den information som krävs.  
När det gäller PPM behöver SKR ta del av problemet.  

§12 Samtal om IVO:s tillsyn 

Ulrika sitter med i tillsynsgrupp där denna fråga är på agendan. På nationell 
chefsläkardag är tillsynen tema för hela eftermiddagen. De efterfrågar en eller 
flera från styrelsen att delta. 25 minuter att ha synpunkter och det kommunala 
perspektivet på det som framkommit, 10 november i Stockholm. Ulrika är med 
och bra om någon mer är med. Rapporten finns på IVO.  
Beslut att alla läser igenom rapporten till nästa styrelsemöte för att ge ett 
underlag till dagen.  

§13 Kompetensutvecklingsdagar 

Beslut att vara i Stockholm. Preliminär beräkning 160 deltagare. Svårt att hitta 
konferens med boende. Olika förslag finns men få som kan ta många deltagare. 
Vår gård- Saltsjöbaden. Finns flest rum på Vår gård och det var positivt 
föregående konferens. Vår Gård 30/5-1/6.  

Möteslokal två dagar 26900x2 
Rum 1900,  
matpaket dag 1, 1040 
Mat dag 2, 515 

Styrelsens kostnad slås ut per deltagare: Totalt 4294 kr vid 145 deltagare. 
Maxantal 145 då det endast finns 145 rum. Styrelsen sponsrar med viss del.  
Avbokning kostnadsfritt 3 månader innan. 

Inbjudan bör gå ut sista veckan i november, 28 november. Lägga upp datumen 
och Vår Gård på hemsidan och facebook. 
Konferensen är helhetskoncept med rum, enbart för medlemmar, bindande 
anmälan, går att byta person men ej avboka.  

Innehåll i anmälningsformulär från föregående år. Kerstin gör förslag till 
anmälningsblankett till nästa teamsmöte. 

Går igenom enkät efter föregående års dagar. I stort är de flesta nöjda. Många 
önskar fysisk konferens nästa gång.  
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Förslag på innehåll: Juridik i det dagliga arbetet. Följa upp förra årets 
konferens. Analysverktyg patientsäker vård. Nära vård. Äldreomsorgslagen. 
Medicinskt ledningsansvar. Begreppen- huvudman/vårdgivare. Goda exempel 
från delar av landet.  

Sammanhållen journalföring och samtycke 
ICNP, nationellt fackspråk 
Krisberedskap i den kommunala hälso- och sjukvården 
Inbjudan föreläsare: IVO, Socialstyrelsen, SKR, Socialminister 
Välfärdsteknik, integritetsskydd, etik. Goda exempel från verksamheten.  
SKR. Egenvård. Förebyggande, t ex rehab jobbar med biståndshandläggare.  
Goda exempel om God och Nära vård, från landet efterhöra med Lisbet Löpare. 

TEMA: Kommunal primärvård 2.0 

Utställare: detta behöver påbörjas redan nu. Behövs två personer som kan 
arbeta med detta och hålla ihop utställarna. Susanne och Sandra tar på sig 
uppdraget. Ulrika kallar dem till ett möte och lämnar över uppdraget. 

Beslut att utställare betalar 15000 och mat ingår för två personer per utställare.  
 

§14 Övriga frågor  

Valberedningen deltar via länk. Pratar om nomineringsprocessen till 
styrelsen, Bodil Evertsson och Anna Bossen deltar. Frågan gällande detta kom 
upp på årsmötet. Valberedningen önskar nedskrivet uppdrag och hur 
nomineringar ska gå till. Idag bygger det på Valberedningens nätverk för att 
hitta nya kandidater att nominera. Styrelsen arbetar på att jobba upp 
kontaktnätverket för att sprida information. Idag är det valberedningen som 
ringer upp personer först. Bra ide att gå via kontaktpersoner. Detta kan ge en 
bra spridning på deltagare i styrelsen. Kan behöva rikta förfrågan utifrån vem 
som ska ersättas för att få en bra spridning, t ex från privata aktörer, MAR, eller 
område. Valberedningen önskar få in namn i februari-mars för att det ska vara 
klart till årsmötet. Beskrivning finns kring uppdraget. Bra att ha med att även 
valberedningen kan nominera. Valberedningen ska efterfråga spridning i hela 
landet.  

Verksamhetsplanen 
Ser över verksamhetsplanen och fundera över eventuella revideringar. Bra att 
ha våra mål med oss. Bra att ha med våra mål kring t ex personcentrerad vård i 
våra remissvar. Tittar över våra aktiviteter för 2022-2023. 
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Svensk sjuksköterskeförening bjuder in till samtal om levnadsvanor 25 
november, eller 5 december en digital workshop. Kerstin skickar ut den för 
kännedom.  

§15 Gäst: Kristina Holmkvist, Adda, avtalscentral inom SKR 
Adda ägs av regioner och kommuner. Finns ett stort ramavtal kring hälso- och 
sjukvårdsprodukter som många kommuner använder sig av. Detta ska förnyas 
och det behövs synpunkter. Avtalsstart maj 2024.  
Inför nytt avtal vill de gärna ha in önskemål och synpunkter. Kommunen kan ha 
egna avtal och även avropa genom Adda. Maila frågor: 
kristin.holmqvist@adda.se 

§16  Nästa sammanträde via Teams 24 oktober 10-12 
 Stämma av äldreomsorgsremissen 
 Ta upp IVOS tillsyn inför möte med chefsläkare 
 Prata om kompetensutvecklingsdagarna 

 Förslag till nästa fysiska möte bjuda in IVO och folkhälsomyndigheten. 

Möten 2023: 
Teams 3/2 9-12 
Fysiskt möte 30-31/3 
Teams 4/5 9-12 
 
  

 

___________________________ _________________________ 

Kerstin Carlsson, ordförande                       Annika Nilsson/Jessica Engkvist 

sekreterare 

mailto:kristin.holmqvist@adda.se

